
Skolebestyrelsen – Herfølge Skole    

 
Dato: Torsdag den 30. marts 2023 

Sted: Personalerummet 

Tidspunkt: Kl. 17.30 – 20.00  

 

Deltagere:  

Malene Skov, Morten Fruergaard, Malte Karsten, Helle Bense, Nuran Ünsal, Cecilie Bødker – 

Cille, Louise Gyrn, Nanna Jepsen,  

 

Afbud: Louise Ørnsholt, Christina Barnekov, Johanne Kongstad, Lasse Rasmussen, 

elevrådsrepræsentanter 

 

Referent: Cille Bødker 

 

 

 

 

Dagsorden 

 

  

Indhold 

 

1. Godkendelse af dagsorden (beslutning) 

 

2.  Meddelelser (orientering) 

 

Formanden:  

Der har været til møde for skolebestyrelsesformændene, hvor det er aftalt, at 

skolebestyrelsesformændene på de respektive mødes hvert kvartal.  

 

Skoleledelsen  

- orientering vedr. personale:  

Bente Pugerup stopper med udgangen af dette skoleår, efter 43 år.  

Bo stopper pr 1.4-2023.  

Sara Borum er gået på barsel 21.3-2023. 

Nicolai Nielsen vender tilbage fra barsel efter påskeferien.  

- Personalefravær  

Der er fortsat to deltidssygemeldte i skoledelen, der er i gang med tilbagevenden. 

To langtidssygemeldte i fritidsdelen. En fuldt tilbage. Den anden fuldt tilbage efter 

påskeferien. 

- kort opfølgning vedr. pædagogisk indsats 1. og 2. årgang.  

Positiv udvikling på 2. årgang, hvor den gode klassekultur er langt mere solid.  

På 1. årgang var der møde med kontaktforældrene 29.3-2023. Forældrene udtrykte 

behov for mere indgående info om de pædagogiske indsatser, samt status på trivsel. 

Dette blev imødekommet og mødet vedr. det videre værdiarbejde er flyttet til 27.4-

2023 

- andet:  

”Sammen om skolen” er i gang lokalt i Køge Kommune. 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2021/maj/210528-regeringen-og-

folkeskolens-parter-gaar-sammen 

 

Elevrådet: Afbud 

 

Øvrige – herunder evt. Herfølge Borgerforening: Afbud 
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3. Økonomi (HB – orientering) 

 

Målet er, 

- at skolebestyrelsen sikres løbende indsigt i skolens samlede økonomi – herunder den 

foreløbige budgettildeling for budgetår 2023 

 

Skolens ledelse/administration er i dialog med chefkonsulent i BUF om de konkrete 

budgettildelinger, da vi i relation til skoleårets planlægning, har behov for så 

retvisende budgettal som muligt. 

Grundet flere uafklarede forhold i budgettildelingen udsendes ikke bilag denne gang, 

da budgetstatus ikke vil være retvisende 

 

Helle orienterede:  

Vi tildeles fremover til 10 elever i Ungeklassen (et visiteret tilbud, der holder til på 

Herfølge Skole), og tildelingen kan således ikke reguleres op eller ned over året. 

 

Samlet set er skolens budgettildeling i 2023 faldet med godt 3,5 millioner i forhold til 

budget 2022. 

 

De visiterede timer, skolen har i dette skoleår, får vi ikke kommende skoleår, hvilket 

svarer til tre årsværk. Derudover er der politisk besluttet en besparelse på Dansk-2 

undervisningen samtidig med det faldende elevtal, hvor vi kommende skoleår igen 

skal oprette en klasse mindre.  

Selvom der allerede har været opmærksomhed på personaletilpasninger, hvor de 

fratrådte lærerstillinger ikke genbesættes og lærere på barsel svarende til 2,5 stilling, 

heller ikke besættes, er der pt. uden yderligere tildelinger og tilpasninger et estimeret 

underskud på omkring 1,2 mio. 

 

Der er fortsat flere ubekendte ift. kommende skoleår som kan påvirke budget 2023 

positivt: 

- antal elever på kommende 7. årgang, hvor vi planlægger med to klasser, men lige 

nu ligger på vippen mellem til 3 klasser. 

- skolen timer til to gruppeordninger, der først besluttes i visitationsudvalget efter 

påske. 

 

Bestyrelsen drøftede muligheden for at lade fastansatte lærere læse skemalagte 

vikartimer, for på den måde flytte ressourcer fra vikarpuljen over på de fastansatte. 

Bestyrelsen er imidlertid bekymrede for om ressourcen til vikar i så fald kan udnyttes 

fleksibelt og i optimalt omfang. 

  

Når tildelingerne til gruppeordninger meldes ud, gør formandskabet og skoleleder 

status på budget 2023, men som udgangspunkt ønsker bestyrelsen, at der så vidt 

muligt arbejdes mod et budget 2023, som er i balance.  

Bestyrelsen vurderer, at der er for mange ubekendte faktorer, som fremover kan 

have yderligere negativ påvirkning på et budget, som i forvejen estimeres til 

underskud på over en mio. 

 

4. Skoleårets planlægning (HB – drøftelse og beslutning) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen holdes orienteret om planlægningen af skoleåret 2023-2024 

samt drøfter og beslutter elementer i relation til dette – herunder 

 

- foreløbig normering og udmøntning af ressourcer:  
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Se pkt. 3. 

- samarbejdsmødet og skoleplan for skoleåret 2023-2024:  

Leder og tillidsrepræsentant for lærerne fremlagde ”Skoleplanen”, som er et forslag 

til udmøntning af ressourcer, for medarbejderne. Input fra medarbejderne har ført til 

få justeringer. Planen for fagfordelingsprocessen er blevet justeret lidt, og selve 

fagfordelingsmødet er flyttet fra 28.3-2023 til 17.4-2023, da vi håber på, at alle 

tildelinger er meldt ud inden da. 

- Andet  

Konfirmationsforberedelse placeres også kommende skoleår tirsdag 14-15.30. 

 

 

5.  Herfølge skoles værdiregelsæt (HB – orientering) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen orienteres om skolens værdiregelsæt – herunder også 

antimobbe-strategi. 

 

På sidste skolebestyrelsesmøde blev skolens værdiregelsæt drøftet kort, og det blev 

besluttet at genoptage drøftelsen mere dybdegående på dette møde – bla.  med fokus på: 

 

- hvordan kan vi sætte mere fokus på det samarbejde, der er mellem 

lærerteam/kontaktforældre/forældre omkring trivsel og læring. Herunder drøftelse og 

beslutning i forhold til, hvordan ”værdiregelsættet” kommunikeres løbende så alle 

parter kender til – og anvender det? Dette beskrives/tilrettes i værdiregelsættet 

under ”forældrehjulet 

- hvordan gøres brochure og dokument til kontaktforældre mere aktivt? 

- Bør skolebestyrelsen deltage i alle forældremøder ved skoleårets start, og bør 

skolebestyrelsen mødes med kontaktforældrene en gang årligt? I relation til 

sidstnævnte – hvad kunne form og indhold i så fald være? 

 

Bilag: Herfølge Skoles værdiregelsæt, information og brochure til kontaktforældre 

 

Punktet flyttes til næste møde, så flere forhåbentlig er til stede. 

 

6. Ungeprofilundersøgelse (NU og NJ – orientering) 

 

Målet er, at skolebestyrelsen får kendskab til Ungeprofilundersøgelsen omhandlende elever 

på 7.-9. årgang. Undersøgelsen gennemføres af SSP, der er et kriminalitetsforebyggende 

samarbejde mellem skoler, socialforvaltning og politi. 

 

Nuran og Nanna (SSP-lærer på Herfølge Skole) vil orientere om undersøgelsen og sætte 

fokus på områder i undersøgelsen, som er særlig relevante for Herfølge Skoles 

udskolingselever.  

 

Rapporten er på ca. 200 sider. Nanna og Nuran fremlagde relevante fokusområder.  

Målingen gennemføres hver andet år. 

 

 

7.  Evt. 

 

 


